
Voorzitter,

Voor ons ligt de Voorjaarsnota. De fractie is blij met en tevreden over een aantal
ingezette ontwikkelingen. Daarbij denken wij aan het verkeersveiliger maken van
de Vlijmenseweg en de verbetering bij basisschool De Troubadour, steun voor de
kunstenaars in de Gruyterfabriek en de het autoluw maken van de
binnenstadsring.Maar wat ons ook opvalt is dat de coalitie bezig is met het
oppoetsen van de buitenkant, terwijl het zou moeten gaan over de binnenkant,
de inwoners in de wijken.

De buitenkant? Denk aan het Design Museum, het vestingmuseum, Theater aan
de Parade. En dat is pijnlijk, juist in deze tijd van financiële onzekerheid,
klimaatproblemen en toenemende ondermijning en criminaliteit en het feit dat we
ons allemaal zorgen maken over de dag van morgen en de onzekere toekomst.
Je zou vooral nu willen zien dat het stadsbestuur de focus legt op het welzijn van
onze inwoners.

Een voorbeeld waar inwoners wel allemaal profijt van hebben is Huis 73. Een
plan waar DBG zich jarenlang voor heeft ingezet en nu werkelijkheid wordt.
Compliment voor de wethouder om dit tot een goed einde te brengen. Een ander
verhaal is het Designmuseum. Na amper 10 jaar wordt het succes van het
Museumkwartier alweer ontmanteld. Alles draaide in dit concept om synergie om
daarmee de exploitatiekosten van het Stedelijk Museum laag te houden en
bezoekers te verleiden naar alle tentoonstellingen in het museum. Een
succesverhaal. Wat we met Huis73 beogen, namelijk synergie tussen drie
instellingen, laten we hier dus weer los. Waarom voorzitter? Wij zouden liever
zien dat de 43 miljoen euro voor het Designmuseum geïnvesteerd wordt in de
wijken. Want alles begint met een prettige, groene en veilige woon- en
werkomgeving. Leefbare wijken zijn groene wijken met ruimte voor spelen en
ontmoeting. Sociale cohesie is het cement van de wijk. Maak geld vrij voor
revitalisering van buurten en wijken en doe dit samen met partners, zoals
woningcorporaties. Input die met inwoners het afgelopen jaar in buurten en
wijken is opgehaald door middel van wijkscans moeten leiden tot uitvoering. Dat
is wat inwoners van deze gemeente verwachten. Wij willen structureel meer
aandacht en geld voor de problemen die inwoners signaleren en ervaren en het
opwaarderen en de leefbaarheid in de wijken.



Het college schrijft: “we gaan door met onze inzet op klimaatbestendigheid en
vergroening van de openbare ruimte”. Wat staat er ook alweer in het
coalitieakkoord over vergroening in de wijken? ‘we zetten in op een brede
vergroeningsstrategie. Met een inzet op meer kwalitatief groen in onze
gemeente’.
Maar er is een verschil tussen woord en daad: de ambitie voor het aantal te
planten bomen is gehalveerd door het college. Sluis 0 als onderdeel van het
Zuid-Willemspark is in de ijskast gezet. Acht miljoen is te veel, maar er ligt nu
een voorstel om wél €11 miljoen uit te geven aan de verbinding tussen de
hoogbouw op het EKP terrein en de Tramkade. Die verbinding ligt er al, onder
het spoor. Investeer die miljoenen in Sluis 0 en het afmaken van het
Zuid-Willemparken en speel meer geld vrij voor de vergroening de gemeente,
van de binnenstad en de wijken.
Voorzitter en dan de Stadsdelta. In de voorjaarsnota wordt veel geld vrijgespeeld
voor investeringen in en rond deze nieuwe woonwijk. Wij vragen ons als fractie af
of je met verdichting en hoogbouw in deze vorm wel een gemeenschap bouwt.
Of er op die manier sociale cohesie ontstaat. We gaan als stad veel woningen
bouwen en de opgehoogde aantallen worden met gejuich ontvangen. Maar voor
wie bouwen we eigenlijk en past die schaal die nu gepresenteerd wordt wel bij
onze stad? De vraag die voorligt is; willen we als intieme vestingstad doorgroeien
naar een grote, stedelijke agglomeratie, waarbij de leefbaarheid en het groen in
en buiten de stad steeds meer onder druk komt te staan, of behouden we onze
identiteit en kwaliteit van fijne bourgondische woonstad met onze stadsparken en
de groene ring? Er zijn grenzen aan inbreiden. De DBG stelt voor om op de
graslanden met weinig biodiversiteit tussen Nuland en Vinkel een nieuw,
duurzaam dorp te bouwen. Een nieuwe gemeenschap met een eigen identiteit in
het groen. (let op, dat is Heesch-west!!)
Voorzitter, DBG wil met de gemeenteraad in gesprek over de
verstedelijkingsopgave van de stad Den Bosch en de gehanteerde
uitgangspunten zoals geformuleerd in de beleidsnota Moersdraak slaat zijn
vleugels uit. En vraagt aan het college om de raad mee te nemen in de ambities
die zij voor ogen heeft en de keuzes die daarin gemaakt kunnen en moeten
worden.
Voorzitter, en dan de armoede die ook in onze gemeente toeneemt. De Bossche
Groenen heeft vertrouwen in de proactieve aanpak van armoedebestrijding. Wel
is er voor de toekomst meer inzet nodig om vrijwilligers in de wijken te faciliteren.
Zeker gezien de belangrijke rol die de wijkpleinen hebben bij het bereiken van



inwoners en het tegengaan van eenzaamheid. Daar komen we in de commissie
op terug.
En dan tot slot nog onze Bossche BESTUURSCULTUUR. Die zich manifesteert
als een onzichtbare Berlijnse muur. Inwoners ervaren afstand, voelen zich te
vaak niet gehoord. Dat blijkt bijvoorbeeld bij de pijnlijke praktijken bij Weener XL.
Het college had haar standpunt al bepaald. De directie blijft. Inbreng vanuit de
Bossche samenleving lijkt er te vaak niet toe te doen. Het stadsbestuur heeft
haar plan al getrokken. Onze inwoners zijn de ogen en oren van de stad en het
stadsbestuur heeft de verantwoordelijkheid om inwoners bij besluiten en
beslissingen mee te laten doen. Maar ook het oplossen van problemen die
inwoners, ondernemers en ouders ervaren. En wat er leeft bij hen? Dat horen we
tijdens Informatie & Ontmoeten. Wie zijn er daar afwezig? De leden van het
college. Terwijl je juist hen daar verwacht om zo te horen wat er leeft en speelt in
de buurten en wijken. Dat ze het gesprek aangaan.

Voorzitter, samenvattend. In deze Voorjaarsnota mag er wat ons betreft meer
aandacht naar urgente problematiek waar onze inwoners, ondernemers, ouders,
wij allen mee te maken hebben. De fractie van DBG wil minder investeren in
stenen en het oppoetsen van de stad voor bezoekers van buiten en meer in het
groen en de leefbaarheid in de wijken.


